9th Lecture>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>

- Elements of the lecture
- 1 Skimming for the topic and main idea
- 2 Vocabulary Previewing
- 3 -Reading Passage
- عناصر المحاضرة -
- القشط عن هذا الموضوع والفكرة الرئيسية ١ -
- المفردات معاينة ٢ -

٣- قراءة الممر



2 Skimming for the Topic and the Main Idea Read these paragraphs quickly. Don't worry about the details. When you finish, write the topic and main idea of each paragraph.

Looking for Work in the 21st Century

Not very long ago, when people needed to find a job, there were several possible steps. They might begin with a look through the classified ads in the newspaper. They could go to the personnel office at various companies and fill out an application, or they could go to an employment agency. They could even find out about a job opening through word-of-mouth—from another person who had heard about it.

JOBS OFFERED

Jobs Domestic

8200

AUPAIR L/I 2 kids 8 & 9 House-keeping & driving. H-(818)555-1890;

Accounting Manager

Mountain Plumbing Contractor looking for an Asst to Controller, Ideal Candidate will have 3-5 Yrs. Const. Acctng/Job Costing Exp. Handling Revenues \$5MM & greater. Proficiency in Windows based-computer environment w/Exp. in Excel/Word a must. Fax Resume to 714-555-5870 Attn: Oscar

ACTORS Comedians and great personalitites to teach fun traffic school 16-24hrs/wk. \$12/hr. 800-555-6463

Administrative Assistant

City office of nat'l org dedicated to helping low-income communities find creative solutions to problems of

CHEF, Sushi - Select, clean, carve, & prepare traditional Japanese sushi & sashimi incl. tuna, yellowtail, salmon, albacore, octopus, snapper, mackerel, eel, shimp, squid, scallops, sea urchin, smelt roe, lobster, rice, seaweed, & vegetables. Requires 2 yrs exp. in job offered. \$4200/mo. 11a-2p & 5-10p Wed-Sun. Interview & job in Long Beach, CA. Send this ad and your resume/letter of qualifs to Job #MM057000, PO Box 1256, Sacramento, CA 95826-1256

AUTOMOBILES

Automobiles

'06 M Roadster Z-3 \$37,988 Silver cert. to 100K 15K Mi. (vinLC90000) Exp. 12/31 Bob's BMW (818)555-1352

'04 Camaro Z28 Convertible auto, 16K mi, like new. (562)555-1397

'03 Lumina V6, Auto 58Kmi

REAL ESTATE

HOMES FOR SALE

Older home in town. Great location, schools, shops nearby. Motivated to sell. 3BR/2BA 1300sqft. \$199k 910-555-7799

9001

BAYS COVE Updated home in a great neighborhood. 3 bedrooms, 2 baths, den, fireplace with gas logs, beautiful large kitchen, over 2200 sqft, 2 car garage and large lot. Only \$269,000. Call 245-555-1930 or page

OWNER FINANCING. . . 2BR, 1.5 BA condo, eat-in kit., deck, 129,000.

716 DOVER...3BR, 2BA custom built, great rm w/stone F/P, FR, 2 car gar., wooded lot. \$299,000.

B&S REALTY AND AUCTION 753-555-1967

Classified Ads

looking for work in the 21st centuryايبحث عن عمل في القرن ٢١

Not very long ago, when people needed to find a job, there were several possible steps. They might with a look through the classified ads in the newspaper. The could go to the personnel office at various companies and fill out an application, or they could go to an employment agency. They could even find out about a job opening through word - of – mouth - from another person who had heard about it

ليس منذ زمن بعيد جدا، عندما يكون الناس في حاجة إلى العثور على وظيفة، كان هناك العديد من الخطوات التي يمكن اتخاذها. انهم ربما مع نظرة من خلال الإعلانات المبوبة في الصحف. ويمكن أن تذهب إلى مكتب شؤون الموظفين في مختلف الشركات وملء الطلب، أو أنها يمكن أن تذهب إلى وكالة توظيف. قد وجدوا حتى خارج عن فتح فرص العمل مختلف الشركات وملء الطلب، أو أنها يمكن أن تذهب إلى وكالة توظيف. قد وجدوا حتى خارج عن فتح فرص العمل من خلال كلمة - من - فم - من شخص آخر لم يسمع عن ذلك.

A. Topic: Steps of finding a job.

Main Topic: There were several

possible steps to find jobs

Not very long ago.

They (Paragraph A, Line 2)____ people ____

موضوع: خطوات لإيجاد وظيفة. الموضوع الرئيسي: كان هناك عدة ممكن الخطوات اللازمة لإيجاد وظائف منذ وقت غير بعيد. انهم (فقرة، الخط ٢) _____ الناس ____

These days, iob hunting is more complicated .The first step is to determine what kind of job you want (which sounds easier that it is) and make sure that you have the right education for it. Rapid changes in technology and science are creating many professions that never existed until recently. It is important to learn about them because one might be the perfect profession for you. The fastest - growing areas for new jobs are in computer technology and health services. Jobs in thes fields usually require specific skills, but you need to find out exactly which skills and which degrees are necessary. For example, it may be surprising to learn that in the sciences, an M.S. is more marketable than a PH.D.! In other words, than for people with a doctorate. (However, people who want to do research still need a ph.D)

B -هذه الأيام، والمعهد المصرفي الصيد هو أكثر تعقيدا. والخطوة الأولى هي تحديد ما هو نوع الوظيفة التي تريدها (الذي يبدو أنه من الأسهل) وتأكد أن لديك الحق في التعليم لذلك. التغيرات السريعة في التكنولوجيا والعلم وخلق العديد من المهن التي لم تكن موجودة حتى وقت قريب. من المهم أن تعرف عليهم لأن واحدا قد يكون مهنة المثالي بالنسبة لك. أسرع - المناطق نموا بالنسبة لفرص عمل جديدة في تكنولوجيا الحاسب الآلي والخدمات الصحية. وظائف في مجالات تسا وعادة ما يتطلب مهارات معينة، ولكن تحتاج إلى معرفة بالضبط الذي المهارات والتي هي ضرورية درجة. على

سبيل المثال، قد يكون من المدهش أن نعلم أن في مجال العلوم، وهو مرض التصلب العصبي المتعدد هو أكثر قابلية للتسويق من على درجة الدكتوراه! وبعبارة أخرى، من أجل الأشخاص الذين لديهم شهادة الدكتوراه. (ومع ذلك، الناس الذين بريدون إجراء البحوث لا تزال بحاجة إلى دكتوراه).

B. Topic: Job Hunting Steps nowadays

Main Idea: Job hunting has become

more complicated

these days

Them (Paragraph B, Line 11) ___ many professions ___

B. موضوع: البحث عن وظيفة الخطوات في الوقت الحاضر الفكرة الرئيسية: أصبح البحث عن وظيفة أكثر تعقيدا في هذه الأيام في هذه الأيام منهم (الفقرة (ب)، الخط ١١)

How do people learn about "hot" new profession? How do they discover their "dream job "? Many people these days go to a career counselor. In some countries, job hopping has become so common that career counseling is now "big business" In Canada to the United States, high school and college students often have access to free vocational counseling services on campus. There is even a career organization, the Five O'Clock Club, which helps members to set goals. Members focus on this question: what sort of person do you want to be years from now? The members then plan their careers around that goal. All career counselors - private or public - agree on one basic point: it is important for people to find a career that they love. Everyone should be able to think, "Im having such." a good time. I can't believe they're paying me to do this

2-كيف يتعلم الناس حول مهنة "ساخنة" جديدة؟ كيف يكتشفون "وظيفة الحلم" الخاصة بهم؟ كثير من الناس في هذه الأيام تذهب إلى المستشار الوظيفي. في بعض البلدان، مهمة التنقل أصبح شائعا حتى الآن تقديم المشورة المهنية "الشركات الكبرى" في كندا إلى الولايات المتحدة، في المدرسة الثانوية وطلاب الجامعات في كثير من الأحيان الوصول الشركات الكبرى" في كندا إلى الولايات المتحدة، في الحرم الجامعي. بل هناك تنظيم مهنة، ونادي الساعة الخامسة، والتي تساعد الأعضاء على تحديد أهداف. الأعضاء التركيز على هذا السوال: أي نوع من شخص لا تريد أن تكون سنوات من الآن؟ أعضاء تخطيط ثم وظائفهم حول هذا الهدف. جميع مستشاري التوظيف - خاصة أو عامة - الاتفاق على نقطة واحدة أساسية: من المهم للناس لإيجاد مهنة التي يحبونها. الجميع يجب ان يكونوا قادرين على التفكير، "ايم وجود مثل هذا الوقت المناسب. لا استطيع ان اصدق انهم يدفعون لي أن أفعل ذلك".

C. Topic: Career Counseling

Main idea:

Job hopping has become so common that career counseling is now big business

It (Paragraph D, Line 33)

C. الموضوع: الإرشاد المهنية فكرة رئيسية: فكرة رئيسية: أصبحت وظيفة القفز من الشيوع بحيث المشورة المهنية الآن الشركات التجارية الكبرى انها (الفقرة د، الخط ٣٣)

After people have determined what their dream job is , they need to find it .The biggest change in job hunting these days is the use of the Internet . More and more employers are advertising job openings on their computer websites. More and more job hunters are applying for jobs online .There also several thousand job boards , among them HotJobs,com and Monster.com some people think that online job hunting is only for people in technology fields , but this is n't true . Over 65 percent of online job seekers are from nontechnical fields . Even truck drivers ! now find jobs on the Internet

وبعد مد الناس أن تحديد ما هو حلم وظائفهم، فإنهم يحتاجون إلى العثور عليه. أكبر تغير في البحث عن وظيفة في هذه الأيام هو استخدام الانترنت. أرباب العمل المزيد والمزيد من فرص العمل الإعلان على مواقع أجهزة الكمبيوتر الخاصة بهم. عمل الصيادين المزيد والمزيد من التقدم للوظائف على شبكة الإنترنت. هناك أيضا عدة لوحات وظيفة ألف، من بينهم com، Hot Jobs.com بعض الناس يعتقدون ان الانترنت هو البحث عن وظيفة فقط للناس في مجالات التكنولوجيا، ولكن هذا غير صحيح. أكثر من ٦٥ في المئة من الباحثين عن وظائف على الانترنت هي من حقول غير تقنى. سائقو الشاحنات حتى الآن العثور على وظائف على الانترنت!

D. Topic: Internet and Job Hunting

Main Idea: More and more job hunters are applying

for jobs online.

It (Paragraph D, Line 33) job

So how does this work? A job seeker can reply to a "Help Wanted "notice on a company's website. This person can also post his or her resume(page with information about education and work experience) on one -or many - of the online job boards. If a company way - actually go to the job interview and perhaps take a skills test. However, even this might soon change. In the his or her background (job history and education) online. But what about the interview? Companies will soon be interview the person by video link, so people can interview for gobs in other cities - or even other countries -without leaving home. Clearly, job hunting is not what it used to be.

E-فكيف يعمل هذا؟ ويمكن لطالب العمل بالرد على "مساعدة مطلوبة" لاحظ على موقع الشركة. ويمكن لهذا الشخص أيضا نشر سيرته الذاتية أو لها (صفحة مع معلومات حول التعليم والخبرة في العمل) على واحد أو كثير - من لوحات وظيفة عبر الإنترنت إذا كان وسيلة الشركة - في الواقع يذهب إلى مقابلة عمل واتخاذ ربما اختبار المهارات. ولكن، حتى هذا قد يتغير قريبا. تي إتش خلفية له أو لها (تاريخ العمل والتعليم) على الانترنت. ولكن ماذا عن المقابلة؟ وستكون الشركات قريبا مقابلة الشخص عن طريق وصلة فيديو، حتى يتمكن الناس من مقابلة للكتل في المدن الأخرى - أو حتى غيرها من البلدان دون مغادرة المنزل. بوضوح، والبحث عن وظيفة ليست ما كانت عليه من قبل.

E. Topic:

Online Job Hunting Steps

Main Idea:

Job hunting nowadays is not

what it used to be

Them (Paragraph D, Line 36)___job boards_

على الانترنت الخطوات المهمة الصيد على الانترنت الخطوات المهمة الصيد الرئيسية الفكرة: البحث عن وظيفة في الوقت الحاضر لا ما كان لها أن تكون منهم (الفقرة د، الخط ٣٦)

Vocabulary Previewing (pages 123 / 131 / 135)

No.	New words الكلمات الجديدة	Meanings
1	harbor N میناء	A place by sea for ships and boats مكان عن طريق البحر للسفن والقوارب
2	gap فجوة N	A space between two things / a difference مسافة بين أمرين / ١ الفرق
3	nutrients المواد الغذائية N	Very useful food د جدا الغذاء
4	obstacles العقبات N	Hindrances العوانق
5	benefits الفوائد N	Advantages
6	Areas Nالمناطق	Place مكان

7	detective المخبر N	An inspector who looks for criminals مفتش الذي يبحث عن المجرمين
8	Look for البحث عن V	search البحث
9	reduce تخفیض V	Make less قتل
10	require <mark>تطلب</mark> ۷	Need or want تحتاج أو تريد
11	astonish <u>دهل</u> V	surprise مفاجأة

Vocabulary Previewing (pages 121 / 133 / 135)

No.	New words	Meanings
12	Excite V	جعل سعید Make happy
13	Relax الاسترخاء V	to rest للراحة
14	interest مصلحة	Concern / benefit قلق / الفائدة
15	Challenge تحدی	Stand against الوقوف ضد
16	Frighten خوف V	Horrify / terrify / make others feel afraid أرهب / ترويع / جعل الآخرين يشعرون خانف
17	Hold back PV کبح	Stop or prevent وقف أو منع
18	Alone Adj وحده	Away from others/ nobody with him/ her بعيدا عن الآخرين / لا أحد معه / معها

Questions

1.The word "	"he word "" is closest in meaning to the word " surprise ".	
a. terrify	b. challenge	
c. laugh	d. astonish	
_" في معنى على "مفاجأة" كلمة. أ. ترويع ب. تحدى ج. ضحك <mark>د. ذهل</mark>	هي الأقرب نفظة "	
2. If you go to the	you will many boats and ships.	
<mark>a. harbor</mark>	b. office	
c. hospital	d. restaurant	
<mark>أ. میناع</mark> ب. مکتب ج. مستشفی د. مطعم	اِذَا ذَهِبِتَ إِلَى الَ سوف . losest in meaning to the word	
a. question	b. visit	
<u>c. require</u>	d. invest	
أ. سؤال ب. زيارة <mark>ج. تتطلب</mark> د. استثمار	٣. أقرب كلمة "الحاجة" في معنى لكلمة "distance between two things or persons" is a	
a. building	b. street	
c. wall	<mark>d. gap</mark>	
أ. مبنى ب. شارع ج. جدار <mark>د. فجوة</mark>	عبارة "الفضاء / المسافة بين شينين أو ا. *. عبارة "الفضاء / المسافة بين شينين أو	
a. reduce	b. widen	
c. require	d. worsen	
" في معنى لعبارة "جعل أقل". <mark>أ. تخفيض</mark> ب. توسيع ج. تتطلب د. تتفاقم 6. most people prefer to	هو أقرب كلمة " by the sea coast.	
<mark>a. relax</mark>	b. test	
c. work	d. type	

٦. معظم الناس يفضلون _____ من ساحل البحر. أ. الاسترخاع ب. اختبار ج. عمل د. نوع

7. The word "hindrances" is closest in meaning to the word_____

a. questions

b. obstacles

c. facilities

d. stories

٧. هي الأقرب لفظة "العوائق" في معنى لكلمة _

أ. الأسئلة <mark>ب. العقبات</mark>

ج مرافق د قصص

8. The phrase "an inspector who looks for criminals" is called a/n ______

a. detective

b. astronaut

c. teacher

d. servant

٨. عبارة "مفتش الذي يبحث عن المجرمين" يسمى ن / أ. المخبر ب. راند فضاء

ج. المعلم د. خادمة

Read the Following Passage . P130



Would you like to travel into space?

هل ترغب في السفر الى الفضاء

Travelers who return from a vacation often answer the question "How was your trip? "by saying " Oh, it was out of this world! " By this idiom, this idiom, they mean, of course, that their was amazing or wonderful. However, people will soon be able to use this expression literally, but it will be expensive. Already, it's possible to go through the same training . it's possible to go through .Just go to

Star City , Russia . In addition to astronaut training , it's possible to experience one of their "Sace Adventures ".On one of these , for example, you can enter a special plane that astronauts experience -several minutes of zero - gravity . (Gravity is the force that keeps us on the Earth .) Two private individuals have already spent a week at the International Space Station , at a price of \$20,000,000 each . A California company , Virgin Galactica , are working on the creation of creation of reusable vehicles that could carry passengers in the near future . Even the Hilton Hotel chain is considering building a space hotel . The main attractions will be the view (of Earth), the feeling of weightlessness, and the chance to take a hike ... on "the Moon . Ii goes without saying that the price will also be " out of this world

المسافرين الذين يعودون من عطلة في كثير من الأحيان الإجابة على السوال هذا المصطلح "كيف كانت رحلتك؟" قائلا:
"أوه، انه للخروج من هذا العالم!" من خلال هذا المصطلح،، إلا أنها تعني، بطبيعة الحال، التي كانت لها مدهش أو رائع. ومع ذلك، والناس سوف تكون قادرة قريبا على استخدام هذا التعبير حرفيا، لكنها ستكون باهظة الثمن. وبالفعل، فمن الممكن أن يذهب من خلال التدريب نفسه. فمن الممكن أن تمر. اذهبوا إلى ستار سيتي، وروسيا. بالإضافة إلى تدريب رواد الفضاء، فمن الممكن أن تواجه واحد من "مغامرات ساس" على واحدة من هذه، على سبيل المثال، يمكنك ان تدخل على متن طائرة خاصة أن رواد الفضاء الخبرات عدة دقائق من الصفر -. خطورة. (الجاذبية هي القوة التي تبقي لنا على الأرض.) اثنان من الأفراد قد قضى بالفعل مدة أسبوع في محطة الفضاء الدولية، بسعر ٢٠٠٠٠٠٠ \$ لكل منهما. شركة في كاليفورنيا، العذراء غالاكتيكا، وتعمل على خلق خلق من السيارات القابلة لإعادة الاستخدام التي يمكن أن تحمل ركابا في المستقبل القريب. حتى سلسلة فنادق هيلتون تدرس بناء فندق الفضاء. وسوف يكون من أهم عوامل الجذب وجهة نظر (من الأرض)، وشعور انعدام الوزن، وفرصة لاتخاذ ارتفاع ... على سطح القمر. الثاني غني عن القول إن الثمن سيكون أيضا "للخروج من هذا العالم"

Questions

Choose the most appropriate answer:

1. What do the travelers who come from a	vacation say about their trip?
a. We were sick?	b. It was a long trip
c. Oh, it was out of the world	d. Oh, Nice trip
 ماذا المسافرين الذين يأتون من اجازة يقول عن رحلتهم؟ أ. كنا مرضى؟ ب. كانت رحلة طويلة ج. أوه، وكان للخروج من عالم د. أوه، رحلة نيس The underlined pronoun " it" line 2 refer 	s to
a. the answer	b. the question
c. the trip	d. this world
مير "هو" خط ٢ يشير ال <u>ى</u> أ. الجواب ب. السؤال ح. رحلة د. هذا العالم 3. which of the following is closest in mear	
a. strong	b. enjoyable

c. public	<mark>d. private</mark>
الذي يلي في معنى خاص؟	٣. هي الأقرب
أ. قوي ب. ممتع ج. د العامة <mark>. خاص</mark>	•
4. <u>literally</u> means:	_;
a. word by word	b. stay alive
c. unreal	d. wonderful
 عني حرفيا: أ. كلمة كلمة من قبل ب. البقاء على قيد الحياة ج. غير واقعي د. رائع 5. How long does it take to give you 	the feeling of weightlessness?
a. Two weeks	b. Three minutes
c. One hour	d. Several minutes
كم من الوقت يستغرق لتعطيك شعور انعدام الوزن؟ أ. ب اسبوعين. ثلاث دقائق ج. ساعة واحدة د. عدة دقائق	٥
6. The underlined pronoun "their" li	ne 3 refers to
a. amazing trips	<mark>b. people</mark>
c. travelers	d. the vacations
" خط ٣ تثنير to أ. مدهش رحلات <mark>ب. الناس</mark> ج. مسافرين د. العطلة	٦. الضمير وشدد "ع <i>لى</i> "
7. It is clear that a trip to space is	
a. expensive	b. tiring
c. public	d. dangerous
ح أن رحلة الى الفضاء هو أ <u>مكلفة</u> ب. متعب ج. د العامة. خطير 8. How much did the two individual:	
a. \$20,000,000	b. \$40,000,000
c. it was free	d. \$10,000,000

```
٨. كم تكبد الشخصين الذين بقوا مدة أسبوع في محطة الفضاء الدولية في الأجور؟
اً. ۲۰۰۰،۰۰۰ <mark>پ</mark> ۲۰۰۰،۰۰۰ أ
ج كان الحرد . . ، ، ، ، ، ، ، ، ، ، ، ، ، ، ،
                                                                            ليه أخترنا b ما اخترناه؟
                                                        لأن في السؤال مطلوب كم تكلفة الرحله لشخصين
                                           في القطعه مذكور ان تكلفة الرحله لشخص واحد ٢٠،٠٠٠٠
                                                                          نضرب العدد في ٢ يعطينا؟
                                                                                    *******
    9. The most appropriate TOPIC of the reading passage is______
   a. California Company
                                                               b. Travelling Into Space
   c. Amazing Expression
                                                                D. Galactica

    الموضوع الأكثر مناسبة مرور القراءة هو ___

أ. كاليفورنيا شركة ب. السفر الى الفضاء
ج. مدهش التعبير D. غالاكتيكا
10. The MAIN IDEA of the passage is_____
   a. A trip to the sea is wonderful
                                                               b. It is very cheap to go to
space
c. Space travelling is now possible
                                                            d. No one like to travel into
space

    والفكرة الرئيسية للمرور هو

أ. رحلة إلى البحر ب رائع. أنها رخيصة جدا للذهاب الى الفضاء
ج. السفر الفضاء الآن د ممكن. لا أحد ترغب في السفر الى الفضاء
```